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Beslutande Johanna Bergbom (M), Ordförande 
Ingemar Severin (M) 
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Anders Almfors (L) 
Anders Andersson (S) 
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§ 71 Godkännande av dagordning 

Beslut 
Barn- och utbildningsnämnden godkänner föreslagen dagordning med tillägg 
av två ärenden rörande remisser från byggnadsnämnden.  

_____  
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§ 72 Val av justerare 

Beslut 
Barn- och utbildningsnämnden väljer Zeljka Axelsson (KD) att justera 
protokollet. 

_____  
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§ 73 Uppföljning av KAA (kommunalt aktivitetsansvar) 
Ungdomscoach John Ygemar arbetar främst med kommunens aktivitetsansvar 
(KAA). KAA syftar till att ungdomar mellan 16-20 år som inte går i gymnasiet 
eller är i annan sysselsättning, ska erbjudas stödinsatser för att exempelvis 
börja studera eller påbörja en praktik. John berättar att det just nu är 25 
ungdomar i Habo kommun i åldersspannet 16-20 år som omfattas av 
kommunens aktivitetsansvar. En person i utanförskap, alltså någon som inte 
studerar, arbetar eller är i annan sysselsättning, kostar samhället i genomsnitt 
500 000 kr per år. John framhåller hur viktigt det är att verkligen lära känna 
ungdomarna som han arbetar med. Att bara känna till dem räcker inte för att 
bygga upp ett förtroendekapital som John och respektive ungdomen sedan kan 
arbeta vidare utifrån, med slutmålet att hitta en sysselsättning.  

John ingår i sin roll som ungdomscoach i flera nätverk som arbetar med 
personer i utanförskap. Ett av nätverken arbetar med ungdomar mellan 13-16 
år. Vidare berättar John att han ingår i den centrala elevhälsan i kommunen. 
Den består utöver John av en skolsköterska, en kurator, specialpedagogisk 
utvecklingsstrateg, skolpsykolog samt elevhälsochef. Ett relativt nytt nätverk 
som John är med i är Forum arbete och sysselsättning (FAS). Det är ett nätverk 
där professioner från olika förvaltningar samverkar. Målsättningen med arbetet 
inom FAS är minskad långtidsarbetslöshet och att färre personer ska gå på 
försörjningsstöd i Habo kommun. En viktig del med arbetet inom FAS är att 
gemensamt hitta vägar mot praktik och arbete för enskilda individer. Just nu är 
det 15 personer mellan 18-24 år i Habo kommun som har försörjningsstöd från 
socialtjänsten. I samma åldersspann är det 31 personer som har aktivitetsstöd 
från Arbetsförmedlingen. 

Johns personliga slutsats är att arbetsmiljön behöver förbättras i flera 
förvaltningar. Det behövs tydligare direktiv för kommunens verksamheter så 
att fler kan erbjudas stödinsatser såsom praktik och anpassade anställningar 
inom Habo kommuns egna verksamheter. Förvaltningarna behöver arbeta 
bättre tillsammans för minskat utanförskap. Slutligen menar John att Habo 
kommun behöver arbeta mer förebyggande så att personer inte hamnar i 
utanförskap.  

Ordförande tackar för informationen.  

_____  
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§ 74 Internationaliseringsarbete/Erasmus inom barn- och 
utbildningsförvaltningen 
Internationell samordnare Ulla Gillblom berättar att barn- och 
utbildningsförvaltningen inom kort ska ansöka om ackreditering  (en slags 
prenumeration) för att få delta i EU-programmet Erasmus+ 2024-2027. 
Erasmus+ är ett EU-organiserat och finansierat program för utbildning. I 
Sverige administreras Erasmus+ av Universitets- och högskolerådet (UHR). 
Inom Erasmus+ kan lärare och rektorer bland annat gå kurser, undervisa i 
andra EU-länder, följa en kollega i ett annat EU-land eller bjuda in en person 
med särskild kompetens eller profession för att förbättra undervisning och 
lärande vid en skola/kommun/organisation. Elever i sin tur kan studera eller 
praktisera vid en partnerskola eller organisation utomlands. Med beviljad 
ackreditering söker kommunen budget för respektive år från UHR, baserat på 
de projekt kommunen önskar delta i. Totalt 15 konsortier (till exempel en 
kommun eller organisation med flera enheter) inom svensk grundskola kan få 
ackreditering i ansökningsomgången 2023. 

I ansökan om ackreditering är det viktigt att vara tydlig med vilka mål ett 
konsortium har med att vara med i Erasmus+. Habo kommun kommer framföra 
följande mål: 

• Elever ska få möjlighet att få ett internationellt utbyte under sin tid på 
grundskolan. 

• Ökad interkulturell kompetens bland medarbetare och elever. Bidra till 
ökade långsiktiga internationella kontakter. 

• Bidra till att vara en attraktiv arbetsplats för medarbetare och främja 
deras professionella utveckling. 

• Ge elever och personal möjlighet att fördjupa och utveckla sina 
kunskaper i engelska och andra språk. 

• Stärka kvalitet och kompetens i verksamheten genom specifika 
kurser/jobbskuggning för att främja alla barns och elevers utveckling 
och lärande. 

Från 2017 och framåt har lärare och rektorer från Habo deltagit i tre olika 
projekt inom Erasmus+. Fokus för dessa har varit utveckling av 
internationalisering och digitalisering, multikulturalism, kollegialt lärande, god 
undervisning, innovationsdrivet samt entreprenöriellt pedagogiskt ledarskap. 
De som har deltagit har varit mycket nöjda och uttryckt en önskan om att delta 
i fler projekt. De har varit måna om att dela med sig av sina erfarenheter och 
nyvunna kunskaper.  
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Ordförande tackar för informationen. 

_____  
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§ 75 Aktuell betygsstatistik åk 9 
Patric Hilmersson, rektor vid högstadiet Hagabodaskolan i Habo besöker 
nämnden för att presentera statistik och analys av meritvärde samt 
gymnasiebehörighet för de elever som gick ut årkurs 9 vårterminen 2023. Ju 
högre meritvärde en elev har, desto bättre betyg har eleven fått i olika ämnen. 
Maximalt kan en elev få 340 meritpoäng. Medelvärdet våren 2023 var 230 
poäng. Detta kan jämföras med motsvarade värde vården 2022: 228 poäng.  

Genomsnittligt meritvärde för riket som helhet för elever som gick ut årskurs 9 
vårterminen 2023 har ännu inte offentliggjorts. Patric tror att Hagabodaskolans 
medelvärde kommer vara i nivå med rikets medelvärde. Patric tror dock att 
Hagabodaskolans medelvärde kommer vara bättre än medelvärdet för rikets 
kommunala skolor (fristående exkluderade). 

Under ett antal år har Hagabodaskolan prioriterat arbete med att fler elever ska 
bli behöriga till gymnasieskolans yrkesprogram. Resurser har därför inte räckt 
till för att samtidigt satsa på att höja elevernas meritvärde. Pojkarnas 
genomsnittliga meritvärde var våren 2023 28 poäng lägre än flickornas. Det är 
en hög siffra, dock i nivå med riket som helhet samt lägre än våren 2022 då 
skillnaden var 46 poäng. Insatser pågår för att förbättra pojkars resultat.  

För att en elev ska vara behörig till yrkesprogram på gymnasiet krävs minst 
godkänt (E) betyg i svenska/svenska som andraspråk, engelska, matematik och 
ytterligare fem ämnen. Våren 2023 var 89,8% av de som gick ut årskurs nio 
behöriga. Våren 2022 var andel behöriga 93,5%. Förmodligen hamnar Habo en 
bra bit över riksgenomsnittet även våren 2023 när denna siffra publiceras 
framöver.  

Skolans analys av betygsstatistiken leder till följande slutsatser: 

• En hög andel av Hagabodaskolans elever har under ett flertal år nått 
behörighet till nationella gymnasieprogram. Detta vet vi är en viktig 
faktor för fortsatt riktning mot ett lyckat arbetsliv. 

• Årets resultat gällande meritvärde ligger förmodligen i nivå med övriga 
riket. Målet bör vara att höja även denna nivå. Fler elever bör kunna nå 
de högre betygsstegen. 

• Starkt riktad resursfördelning till elever i stort behov av särskilt stöd, 
anser Hagabodaskolan är en grundläggande faktor till lägre resultat vad 
gäller meritpoäng än behörighet. Låg personaltäthet i grundskolan i 
Habo i allmänhet, och åk 7-9 i synnerhet, medför få eller inga 
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stödinsatser för elever som når behörighet, men som skulle kunna nå 
högre meritpoäng med hjälp av stödinsatser. 

• Hög frånvaro sänker betygsnivåer. 
• Föreslagen budget för 2024 och 2025 oroar ur ett flertal perspektiv och 

då förstås även elevernas måluppfyllelse och betygsstatistik. 

Ordförande tackar för informationen.  

  

  

_____  
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§ 76 Aktuell betygsstatistik åk 6 
Biträdande skolchef Per Sandberg presentar betygsstatistiken för de elever som 
gick ut årskurs sex i Habo kommuns skolor våren 2023. Det genomsnittliga 
meritvärdet var 221,5 poäng. Det är lite lägre än våren 2022. De senaste fem 
åren har det det genomsnittliga meritvärdet legat på en högre nivå än tidigare 
år. Skillnaden i meritvärde mellan pojkar och flickor fortsätter att minska. 
Denna minskning har pågått sedan läsåret 2017/18.  

Våren 2023 var det en relativt stor ökning av elever som inte nådde minst betyg 
E (godkänt) i kärnämnena engelska, svenska/svenska som andraspråk samt 
matematik.  

Ordförande tackar för informationen.  

_____  
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§ 77 Uppföljning av komvux/gymnasieskola 
Biträdande skolchef Per Sandberg berättar att Habo kommun hösten 2023 har 
558 elever inskrivna på något gymnasieprogram. Kommunala gymnasieskolor i 
Jönköping är de mest populära skolorna. 

Det var lika många ansökningar till komvux inför höstterminen 2023 som inför 
motsvarande period 2022. Det är många av de som skrivs in på komvux som 
hoppar av. Av de som läser yrkesutbildningar är det flest som läser med 
inriktning vård och omsorg. Yrkesutbildningarna leder också ofta till jobb.  

Ordförande tackar för informationen.  

_____  
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§ 78 Ekonomisk månadsrapport och barn- och 
elevavstämning för augusti 
Diarienummer BU23/49 

Biträdande skolchef Per Sandberg presenterar ekonomisk månadsrapport per 
den 31 augusti 2023. 

Rapporten visar att 61,61% av 2023 års budget för barn- och 
utbildningsnämndens verksamheter var förbrukade per den 31 augusti. Enligt 
budgeten för 2023 förväntades 66,67% vara förbrukat vid augusti månads 
utgång. Resultatet beror främst på färre gymnasieelever än budgeterat under 
våren 2023 samt fakturor som ännu inte kommit. En annan orsak är färre elever 
i grundskolan än budgeterat.  

Barn- och elevavstämningen för augusti månad visar bland annat att antalet 
barn i förskolan vid årsskiftet beräknas bli 28 färre än budgeterat. Motsvarade 
siffra för gymnasiet är 37 elever färre.  

Ordförande tackar för informationen.  

_____  
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§ 79 Delårsbokslut 
Diarienummer BU23/113 

Beslut 
Barn- och utbildningsnämnden beslutar att godkänna barn- och 
utbildningsförvaltningens delårsbokslut 2023. 

Beskrivning av ärendet 
Barn- och utbildningsförvaltningens delårsbokslut visar det ekonomiska läget 
till och med den 31 augusti 2023 för barn- och utbildningsnämndens 
verksamheter.  

Från den 1 januari till och med den 31 augusti 2023 var förvaltningens utfall 
331 377 000 kr. Prognosen för helåret 2023 beräknas till 503 455 000 kr. Om 
denna prognos håller så kommer resultatet att vara drygt 8 miljoner kronor 
bättre än budgeterat för 2023. Det förväntade överskottet jämfört med budget 
för 2023 beror bland annat på färre barn och elever inom förskola, grundskola 
samt gymnasium. 

Barn- och elevavstämningen visar att antalet barn och elever sammantaget 
beräknas bli färre 2023 jämfört med budget för 2023. I förskolan beräknas det 
bli 28 färre barn, elever i fritidshem beräknas bli 42 fler, elever i grundskolan 
beräknas bli 17 färre samt elever i gymnasiet beräknas bli 37 färre.  

Statistiken för sjukfrånvaro visar en nedgång för personal inom grundskola och 
fritidshem jämfört med samma period 2022. Sjukfrånvaron för personal inom 
förskolan visar en viss ökning.  

_____  
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§ 80 Svar på motion till kommunfullmäktige om att stoppa 
förslag om att stänga Kyrkbyns förskola (HD) 
Diarienummer BU23/91 

Beslut 
Barn- och utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå 
motionen. 

Beskrivning av ärendet 
Habodemokraterna yrkar i motion till kommunfullmäktige daterad den 15 mars 
2023 att den planerade stängningen av Kyrkbyns förskola stoppas och att en 
konsekvensanalys görs av hur 20 förskoleplatser i stället kan sparas in i 
centrala Habo. 

Inför att Kärnekulla förskola skulle tas i drift i augusti 2023 förutspåddes det 
bli ett stort överskott av förskoleplatser i kommunens förskolor. Ett stort antal 
tomma förskoleplatser för med sig organisatoriska svårigheter när det gäller 
personalbemanning samt höga lokalkostnader. För att minska dessa problem 
beslutade barn- och utbildningsnämnden den 21 mars 2023 att Kyrkbyns 
förskola (samt Gullvivans förskola) skulle avvecklas. 

Under åren har barn- och utbildningsnämnden etablerat förskolor i lokaler som 
inte är byggda för förskoleverksamhet. Kyrkbyns förskola och Gullvivans 
förskola var exempel på sådana förskolor. 

Kyrkbyns förskola hade en avdelning för 20 barn och var belägen i 
församlingshemmets bottenvåning. På en förskola med endast en avdelning är 
det svårt att skapa en hållbar organisation både vad gäller bemanning och 
effektiv resursanvändning. I Kyrkbyns fall var avståndet till Habo, där platser 
erbjuds, inte lika långt i jämförelse med Brandstorps förskola och Furusjö 
förskola. Dessutom hyrdes lokalen till Kyrkbyns förskola av Svenska kyrkan, 
varför den lätt kunde avyttras. 

Barn- och utbildningsnämndens behandling 
Mikael Zander (SD) yrkar att barn- och utbildningsnämnden ska föreslå 
kommunfullmäktige att bifalla motionen.  
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Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut. Dels förvaltningens 
förslag, dels Mikael Zanders förslag. Ordföranden ställer proposition på de 
båda förslagen och finner att barn- och utbildningsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

Omröstning begärs. 

Följande propositionsordning godkänns: de ledamöter som röstar på 
förvaltningens förslag röstar [Ja] och de ledamöter som röstar på Mikael 
Zanders förslag röstar [Nej]. 

Omröstningsresultat 
Ledamot Ja-röst Nej-röst 
Gunnar Pettersson (S) X  
Anders Andersson (S) X  
Jeanette Nyberg (S) X  
Mikael Zander (SD)  X 
Johanna Bergbom (M) X  
Håkan Hagård (C) X  
Zeljka Axelsson (KD)  X 
Ingemar Severin (M) X  
Anders Almfors (L) X  

 

7 ledamöter röstade för förvaltningens förslag och 2 ledamöter röstade för 
Mikael Zanders förslag. Nämnden har således beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige  
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§ 81 Remiss från byggnadsnämnden - förslag om 
gångfartsområde utanför Hagenskolan 
Diarienummer BU23/126 

Beslut 
Barn- och utbildningsnämnden beslutar att ställa sig positiva till förslaget från 
byggnadsnämnden om att två sträckor på Skolgatan, mellan Mellangatan och 
Munkvägen, ska bli gångfartsområden. 

Beskrivning av ärendet 
Habo kommun arbetar ständigt med att utveckla säkrare skolvägar för barn och 
ungdomar. Som ett led i detta arbete har kommunen under sommaren 2023 
byggt en gång- och cykelväg utmed Skolgatans västra sida, på sträckan 
Malmgatan-Munkvägen. 

I samband med byggnationen av gång- och cykelvägen byggdes två upphöjda, 
stensatta passager/ytor på sträckan mellan Mellangatan och Munkvägen. Dessa 
ytor har placerats i anslutning till Hagenskolans ingångar till skolområdet, och 
har i och med sin utformning med stensättning och nivåskillnad gentemot övrig 
del av gatan en hastighetsdämpande effekt. Det framgår tydligt att fordon ska 
framföras i låg hastighet över dessa stensatta partier samt att gång- och 
cykelvägen här knyts ihop så att oskyddade trafikanter kan passera Skolgatan 
till och från skolans ingångar. 

Byggnadsnämnden föreslår att nämnda passager blir formella 
gångfartsområden där fordon har väjningsplikt gentemot gående och fordon 
inte får köras i högre hastighet än gångfart. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Byggnadsnämnden  
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§ 82 Remiss från byggnadsnämnden - förslag om 
gångfartsområde utanför Kärnekullaskolan 
Diarienummer BU23/131 

Beslut 
Barn- och utbildningsnämnden beslutar att ställa sig positiva till förslaget från 
byggnadsnämnden om att den ca 70 meter långa upphöjda och stensatta 
passagen mellan Kärnekullaskolan och sporthallen ska bli gångfartsområde. 

Beskrivning av ärendet 
I det nybyggda området Kärnekulla har en ny skola byggts på Harvargatans 
södra sida. Under läsåret 2023-2024 kommer elever i årskurs F-5 att gå i 
Kärnekullaskolan. Intill skolan, på Harvargatans norra sida, byggs en sporthall 
där skolans elever kommer att ha sin idrottsundervisning, uppvisningar och 
avslutningar. 

Utmed sporthallens östra sida går en gångväg som dels ansluter till 
busshållplatsen på Bränningeledens södra sida, och dessutom fortsätter under 
Bränningeleden för att ansluta till gång- och cykelvägen som går utmed 
Bränningeledens norra sida. 

Utmed Kärnekullaskolans östra sida fortsätter gång- och cykelvägen vidare 
söder ut. 

Där de oskyddade trafikanterna, som antingen ska ta sig mellan skolområdet 
och sporthallen, eller de som kommer via den nybyggda gång- och cykelvägen, 
ska ta sig över Harvargatan, har gatan utformats med en ca 70 meter lång, 
upphöjd och stensatt passage/yta på sträckan mellan skolan och sporthallen. 
Denna yta har placerats i anslutning till skolans och sporthallens ingångar, och 
dessutom i anslutning till ovan nämnda gång- och cykelväg. Ytan har i och 
med sin utformning med stensättning och nivåskillnad gentemot övrig del av 
gatan en hastighetsdämpande effekt. 

För att de oskyddade trafikanterna på ett säkrare sätt ska kunna korsa 
Harvargatan och ta sig från sporthallen till skolområdet är föreslaget att den 
upphöjda passagen bör vara gångfartsområde. 

För gångfartsområde gäller att: 

- Fordon får inte köras snabbare än gånghastighet. 
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- Fordon får inte parkeras på någon annan plats än 

  särskilt anordnade parkeringsplatser. 

- Fordonsförare har väjningsplikt mot gående. 

Även om beslutet om att ett område ska vara gångfartsområde inskränker mot 
fordonsförarens möjlighet att kunna köra lite fortare förbi skolan får man väga 
detta mot möjligheten att de barn som rör sig mellan sporthallen och skolan, 
eller till och från skolan, ska få en säkrare skolgång och skolväg. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Byggnadsnämnden  
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§ 83 Redovisning av delegationsbeslut från augusti 

Beslut 
Delegationsbesluten från augusti läggs till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
Skolchef Åsa Wadling 
230801–230831 nr 37-38 

Elevhälsochef Per Sandberg 
230801–230831 nr 1-2 

Rektor Per Sandberg 
230801–230831 nr 77-88 

Handläggare Joanna Djärf 
230801–230831 nr 80-105  

Handläggare Josef Axelsson 
230801-230831 nr 39-42 

Handläggare Ulla Gillblom 
230801-230831 nr 11-17 

_____  
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§ 84 Informationsärenden 
Invigning av Kärnekullaskolan 
Den 13 september invigdes den nybyggda Kärnekullaskolan. Elever, lärare, 
rektorer, tjänstemän och politiker närvarade. Tal hölls av kommunstyrelsens 
ordförande Susanne Wahlström (M), rektor Anna Smid och skolchef Åsa 
Wadling. Anna Smid klippte tillsammans med barn- och utbildningsnämndens 
ordförande Johanna Bergbom det symboliska bandet som förklarade skolan för 
invigd.  

Invigning Kärnekulla förskola 
Invigning äger rum den 27 september.  

Möte om samverkan kring psykisk ohälsa 
Anders Almfors informerade nämnden om att han har deltagit på ett möte som 
arrangerades av Kommunal Utveckling Jönköpings län. Mötet handlade om hur 
kommunerna och regionen bättre kan samverka i arbetet mot psykisk ohälsa.  

  

_____ 
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